
Referat, møde i arbejdsgruppe om Kultur, Skole, Børn, Unge og Fritid, d. 19. februar i 

Christianshavns Beboerhus 

Mødedeltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Trine Ehlert, Lis Schertiger Nielsen, John Poulsen, Felizia 

Windfeld Kock (sekretariatet, referent)  

Dagsorden:  

1. Valg af mødeleder  

2. Valg referent  

3. Udkast til høringssvar om KUBI-planen  

4. Spørgsmål til datamaterialet for KUBI-planen  

5. Opdatering af liste over kulturelle samlingspunkter på Christianshavn  

6. Orientering om dagsordenspunktet ’håndtering af budgethåndtering i Kultur- og 

Fritidsforvaltningen’ på KFU, 24.02.2024 

7. Puljeindstillinger  

8. Evt.  

9. Næste møde  

 

1. Udkast til høringssvar om KUBI-planen.  

Lokaludvalget har mulighed for at komme med input til den kommende KUBI-plan. KFF skal modtage input 

senest d. 8. marts. Eventuelle input skal behandles i CLU d. 29. februar. Vi skal drøfte, hvad der skal stå i 

høringssvaret og overveje, hvem der sammenskriver udkast til CLU.   

Beslutning:  

Det giver ikke mening at lave et høringssvar uden at høre borgernes og de lokale input først. Derfor laves 

høringssvaret først efter hhv. borgermødet og dialogmødet om KUBI-planen. Marianne skriver 1. udkast til 

et høringssvar, som Asbjørn supplerer.  

Sekretariatet har lagt et opslag op på Facebook og i nyhedsbrev, som opfordrer borgerne til at komme med 

input til retningen for Christianshavns Bibliotek og kulturhuse. Eventuelle input fra borgerne vedlægges 

høringssvaret.  

2. Spørgsmål til datamaterialet for KUBI-planen  

Vi har mulighed for at stille spørgsmål til datamaterialet, som KFF kan uddybe på dialogmødet d. 29. 

februar. Spørgsmål skal sendes inden mødet. Har vi nogle spørgsmål?  

Arbejdsgruppen drøftede datamaterialet. Der var enighed om, at der mangler nogle opdaterede og friske 

tal generelt og særligt for Christianshavn, herunder bl.a. aldersfordelingen på Christianshavn og statistik 

over udlånte materialer. I dialogmødet skal vi være OBS på Beboerhuset og hvordan det indtænkes i KUBI-

planen.  

Beslutning 

Sekretariatet sender følgende bemærkninger og spørgsmål til KFF:  



Vi ønsker en opdateret version af datamaterialet med dugfriske tal og særligt med tal fra Christianshavn, 

herunder:  

- Hvordan er aldersfordelingen generelt på Christianshavn?  

- Hvor mange besøgende har Christianshavns Bibliotek?  

- Hvilke type bøger bliver der udlånt og hvordan udlånes de? (on-location, fjernbestilling etc.)  

- Hvad koster det at drive Christianshavns Bibliotek?  

- Hvor meget personale er tilknyttet Christianshavns Bibliotek? Hvad er normeringen og hvordan 

bliver den opfyldt?  

Hvad er forventningen om, at Christianshavns bibliotek skal blive på sin nuværende placering?  

Hvordan bliver Christianshavns Beboerhus indtænkt i den kommende KUBI-plan?  

Hvilke konsekvenser vil håndteringen af budgetudfordringerne i KFF have for Christianshavn, herunder 

hvordan har KFF tænkt sig at implementere besparelserne og bliver lokaludvalget inddraget inden?  

 

3. Kulturelle samlingspunkter på Christianshavn 

Marianne og Asbjørn har foreslået KFF en ny dagsorden for dialogmødet d. 29. februar. I stedet for at bruge 

tid på at drøfte, hvilke kulturelle samlingspunkter, der er på Christianshavn, har de foreslået at sende en 

liste over samlingspunkterne. Er der samlingspunkter, der skal tilføjes listen? – Se bilag.  

Bilag: Liste over kulturaktører og kulturelle samlingspunkter  

KFF har meldt tilbage, at de implementerer den foreslåede dagsordenen for mødet. Dog vil de gerne have, 

at vi kvalificerer listen over aktører og opdeler listen mellem kultur- og idrætsaktører. Der er en samlet 

idrætsplan på vej. 

Beslutning:  

Sekretariatet opdeler listen i idræts- og kulturaktører og sender til KFF.    

 

4. Orientering om KFU dagsordenspunkt d. 24.02 om ‘Håndtering af budgetudfordringen i 

Kultur- og Fritidsforvaltningen’  

KFU skal i sit møde d. 24. februar beslutte, hvordan den strukturelle ubalance på 13,8 mio. kr. i 2024 og 

13,6 mio. kr. i 2025 og frem skal håndteres. Der lægges bl.a. op til, at taksterne på svømmeområdet hæves 

og at kultur- og fritidskvadratmeterarealer udnyttes bedre ved bl.a. samlokaliseringer.  

Se indstillingen her: Håndtering af budgetudfordringen i Kultur- og Fritidsforvaltningen | Københavns 

Kommunes hjemmeside (kk.dk) 

 Arbejdsgruppen drøftede indstillingen:  

- Det er et problem, at bydelene generelt ikke høres, når der er budgetudfordringer.  

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-24022024/dagsorden/punkt-3
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-24022024/dagsorden/punkt-3


- Lokaludvalgene kan være en stor hjælp til politikerne, når der skal besluttes, hvor besparelserne 

skal lægges.  

- Det må være de politiske udpegede i lokaludvalgene som kan presse på i deres politiske bagland for 

at bydelene inddrages og at det ikke går ud over de lokale.  

Henrik foreslår, at samtlige politikere i KFU, som har med kulturhuse og biblioteker at gøre, inviteres til et 

kommunalvalgsmøde temastyret af CLU.  

Beslutning  

Arbejdsgruppen tager indstillingen til efterretning.  

 

5. Puljeindstillinger  

Lokaludvalget har modtaget i alt 5 ansøgninger om støtte.  

1. Udstillingen Stepping Stones 

Værksted for Arkitektur søger om 10.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag på ansøgningen, da man har valgt at prioritere sine puljemidler til 

andre puljeansøgninger. 

 

2. Musikudgivelse  

Orkestret Natfulge søger om 29.460 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevilge 5.000 kr., som øremærkes honorering af lydtekniker. 

 

3. To dialogmøder om Christianshavns Indre Normalisering  

En borger søger om 9.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Arbejdsgruppen vurderer, at møderne er målrettet en begrænset 

målgruppe og derfor ikke offentlig tilgængelig nok for hele Christianshavn.  

 

4. Skidefuld af Historier – teater for og af hjemløse 

Christianshavns Beboerhus søger om 26.800 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler at bevilge 13.400 kr., som øremærkes aktiviteterne på Christianshavn. 

5. Etablering af Museum på Christiania  

Kunstnerforeningen Gallopperiet og Stadens Museum for Kunst søger om 50.000 kr.  

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Afslaget begrundes med, at arbejdsgruppen vurderer, at det, der 

søges penge til, er af driftsmæssig karakter. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at 

der ikke ydes støtte til drift og anlæg.  

 

 

6. Eventuelt  

 

a. Sekretariatet har udarbejdet en puljerapport med et statistisk overblik over puljeansøgninger i 

2023. Arbejdsgruppen vil orientere sig i rapporten og drøfte den i et senere møde.  

b. Sekretariatet informerede om, at Kulturskibet Illutron har takket ja til, at vi kommer på besøg i 

skibet ifm. arbejdsgruppens møde i april. Sekretariatet afventer svar på, om Illutron har et 

mødelokale vi kan låne efterfølgende.  



 

7. Næste møde 

Næste møde er 11. marts kl. 17-19 hos Spejderne på Holmen.  

Kommende møder: 11/3, 15/4, 21/5, 10/6  

 

 

 

 


